
ПІДГОТОВКА ЖИТЛОВО- 
КОМУНАЛЬНОЇ СФЕРИ 

ДО РОБОТИ В ОСІННЬО- 
ЗИМОВИЙ ПЕРІОД -  

ПИТАННЯ НАДВАЖЛИВЕ
13 —  14 вересня в Д о нець ку проходила В сеукраїнська нарада з питань  

д іял ьн ості ж и тлов о-ко м уналь ного  господ арств а . В ній брав участь  перш ий  
заступ н и к  м іського  голови В олодим ир Ж и гал л о . П ропонуєм о ін терв ’ю з ним
—  Я ку мету пересл ід у

вали  о р га н іза то р и  цього  
зіб р а н н я ?

—  Якщо говорити про пер
шу частину наради, вона була 
для нас приємною. Місту Сла
вутичу вручили диплом і кубок 
за за й н я те  по че сн е  друге  
місце у Всеукраїнському кон
курсі "Найкращий населений 
пункт У країни” . В минулому 
році ми завоювали в цьому 
конкурсі перш е місце серед 
міст нашої категорії. Нагоро
ди вручав заступник міністра 
буд івництва, арх ітектури та 
житлово-комунального госпо
дарства Григорій Махов.

Другу частину наради про
водив віце-прем’єр-міністр Ук
раїни Володимир Рибак. В ній 
брали участь міські голови пе
реважної більшості українських 
міст, представники Теплокому- 
ненерго, НАК “Нафтогаз Украї
ни” , заступники міністрів М ін
енерго, Міністерства оборони, 
Міністерства освіти. Розглядав
ся стан готовності господарства 
держави до роботи в осінньо- 
зим овий період. Вивчалася 
думка керівників, що займають
ся безпосередньо цими питан
нями на місцях, щодо пошуку 
шляхів подальшого реформу
вання ж итлово-ком унально ї 
сфери.

—  С л а в у ти ч  о д н и м  із 
перш их розпочав реф орму
вання ж и тлов о-ко м уналь 
ного господарства. Врахо
вуючи 4-річний досвід цієї 
роботи, які проблем и, на 
ваш погляд, заважають роз
витку цієї галузі?

—  У сво єм у  в и с ту п і я 
підняв декілька  питань. По- 
перше, досі в нас немає по
рядку, я ки й  би ви зн а ча в  
ф ункц ії управителя багаток
вартирних будинків, тобто тре
ба легалізувати нашу службу 
єдиного замовника ЖКЦ.

По-друге, треба встановити 
спрощ ену процедуру коригу
вання тарифів. Тариф прий
мається кілька місяців. За цей 
час змінюється вартість елект
роенергії, вартість газу. Що, тре
ба знову три місяці приймати но
вий? Чи яким чином його кори
гувати? Тобто викликає пробле
му процедура введення скори- 
гованого тарифу.

Немає відповіді і на наступ
не питання: тариф для населен
ня -  це регуляторний акт чи ні? 
Він має всі ознаки нерегулятор- 
ного акту, що в ході мого висту
пу підтвердив голова Донецької 
обл асно ї адм ін істрац ії. Тим 
більше, в нас є роз’яснення Дер
жавного комітету регуляторної 
політики і підтримки підприєм
ництва. Тобто на це питання 
має бути конкретна відповідь 
міністерства.

Є проблема, що стосуєть
ся вартості транзиту газу по 
місцевих мережах. Ми розум
іємо, що ціна повинна залежа
ти від довжини труби, по якій 
цей газ транспортується. В нас 
склалася така цікава ситуація: 
від нашої котельні до газо
проводу всього нічого, а ми 
платимо немалі гроші за цей 
транзит. Транзит по м агіст
ральних мережах завжди ра
хується на 100 кілометрів. А  в 
нас які тут кілометри?

—  Ви мали нагоду п о 
спілкуватися з іншими кері
вниками міст відносно рівня 
тариф ів  на житлово-кому- 
нальні послуги. Яка картина 
в інших регіонах?

—  У кожного свої проблеми, 
але багато спільного в роботі, 
яку ми проводимо в частині та
рифної політики. Я сидів поруч 
з харківським головою, і в ході

наради, яка тривала 
безперервно 5 годин, 
обмінювалися питан
нями, в тому числі і 
тарифними, і коли я 
попросив  у нього 
цифри за опалення 
квадратного метра, 
які вони пропонують 
запровад и ти  з 15 
жовтня, то виявило
ся, що ціна у них 
збільшилася майже в 
З рази. Хоча перед 
виборчою кампанією 
харків’янам цього не 
обіцяли. Така ж  ситу
ація зараз відбуваєть
ся по Києву. Там при
значили громадські 
слухання, але київський міський 
голова відразу попередив, що це 
ніяк не вплине на рішення.

На нашу думку, пора припини
ти в тарифній політиці “гру в одні 
ворота” -  у “ворота” органів місце
вого самоврядування. Тобто сьо
годні держава зняла з себе всі зо
бов’язання, але встановлює та
риф на газ і електроенергію, а ви 
там на місцях пояснюйте людям. 
На нашу думку, було б доцільно, 
щоб Національна комісія регулю
вання енергетики, яка встановлює 
вартість газу і вартість електрое
нергії, встан ови л а  грани чну  
вартість опалення. Тобто вище 
бути не може. І не було б такого, 
як є сьогодні: в нас порахували 
гігакалорію до 150 грн., а в Черні
гові, де півміста опалюється ТЕЦ, 
вийшло 196 грн.

Що ж  діється? Раз у квартал 
дорожчає електроенергія, і така 
ситуація буде до кінця 2007 року, 
поки ми не дійдемо до 34 коп. за 
кіловат-годину

—  Д о  опал ю вального се
зо н у  з а л и ш и л о с я  м е н ш е  
місяця. Наскільки місто гото
ве до ж иттєд іяльності в зи 
мовий період?

—  Що стосується котельного 
господарства, то ми в цьому році 
не порушили традиції і всі планові 
роботи по котельні завершили в 
травн і. З гід но  з граф іком , КП 
“УЖ КГ” провело ремонти цент
ральних теплових пунктів, а ос
танній навіть зробило на тиждень 
раніше, і все було завершено до 
1 вересня. З об’єктивних причин 
затрималися з ремонтом магіст
ральних мереж. Тільки в серпні 
уряд спромігся підписати постано
ву № 1101, за якою були передба
чені кошти на їх ремонти. Тому 
зараз завершуються ремонтні ро
боти по вул.Дружби Народів, і за
лишилося ще дві ділянки в Єре
ванському кварталі, які підрядни
ки обіцяють зробити днями. Бла
гоустроєм цих територій, особ
ливо дорогами в Єреванському 
кварталі, будемо займатися вже 
у 2007 році.

Для того щоб розв’язати всі 
проблемні питання з газопоста
чальною компанією і вчасно підпи
сати угоду щодо забезпечення га
зом, нами подані всі пропозиції. 
Зразу ж  виникає питання дисцип
лінованості споживачів комуналь
них послуг, особливо в період та
ких великих фінансових наванта
жень за опалення та підігрів води. 
Сьогодні це коштує дуже дорого. 
Все залежить від нас: як будемо 
платити —  так будемо і отриму
вати тепло.

Ми сподіваємось на дисципл
інованість і відповідальність сла- 
вутчан. Хочу нагадати, що є суб
сидії. Відділ субсидій УПСЗН го
товий прийняти і обробити всі за
яви, а кількість їх зростає. Я, як 
голова комісії з призначення суб
сидій, хочу запевнити, що будемо 
розглядати всі спірні справи, в пе
реважній більшості випадків на ко
ристь заявника.

—  О бл иччям  м іста вва

ж аю ться його д о р о ги . Які 
по д ал ь ш і п л ан и  в цьом у  
напрям ку?

—  Що стосується доріг. Ре
монт, який був запланований 
підприємствами житлово-кому
нального господарства, прове-. 
дений. Замінено частину д о 
рожніх знаків. Днями розпочато 
капітальний ремонт доріг, який 
робить спеціалізована організа
ція, і думаю, до наступного тиж
ня вони ці ділянки доріг відре
монтують. Цього року ми вирі
шили: треба приводити в поря
док не тільки центральні доро
ги, а й внутрішньоквартальні. 
Планується “полатати" дороги в 
Київському, закавказьких квар
талах. Я думаю, що цю практи
ку ми продовжимо.

—  Як виріш ую ться про
блеми з освітленням міста?

—  Як ви знаєте, в минулому 
році зроблено зовнішнє освіт
лення Київського кварталу. В 
нинішньому році із передбаче
них 100 тис. грн. на ці роботи вже 
виділили 80 тис. Я думаю, що 
до морозів ми закінчимо елект
роосвітлювальні роботи в Мос
ковському кварталі. Такі ж  зав
дання стоять по Тбіліському, Ба 
кинському, Єреванському квар- 
талах. Є проблеми по прибалт
ійських кварталах, особливо в 
районах котеджних забудов. їх 
господарі поставили забори та
ким чином, що всі мережі зовні
шнього освітлення знаходяться
в городах.

—  Найболючіше питання 
багатьох міст -  ремонт жит
лового фонду. Яка ситуація з 
цим у нашому місті?

—  Ц ього  року КП “Ж К Ц ” 
спільно з підрядними організац
іями немало зробило в цьому 
напрямку. Це й рем онт по 
крівель, це й утеплення фасадів.
Є й проблеми. Ще не вдалось 
нам провести комплекс робіт по 
балансу теплових систем, які 
розбалансовані. Тут декілька 
причин. Одна з них об’єктивна: 
у 2000 —  2001 роках було вве
дено немало нового житла. Це 
все лягло важким тягарем на ко
тельні, а баланс ніхто не робив.
Є й суб’єктивні причини, що сто
суються проявленої самодіяль
ності жителів. Хто вивів бата
рею на балкон, хто ще щось по
міняв, і все —  без технічних 
рішень, що приводить до роз- 
балансування тепла в будинку. 
Цього року перероблювали киї
вський буд. №7, тому що мину
лої зими багато його мешканців 
скаржилися на низьку темпера
туру в квартирах.

—  Із в а ш о ї ін ф о р м ац ії 
можна зробити висновок, що 
Славутич готовий до життя 
в зимових умовах.

—  Я хотів би сподіватись, 
що ми 15 жовтня зустрінемо 
нормально.

Розмову вела 
завідую ча Центром  

інф орм ації 
Л ю дм ила ЛЮ БИВА


